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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

W ostatnich latach nast¹pi³ znaczny wzrost liczby wielkoformatowych ekranów wykonanych w te-
chnologii LED, które lokalizowane s¹ w szczególnoœci w miastach przy ruchliwych skrzy¿owaniach
i drogach. Coraz czêœciej mo¿na jednak us³yszeæ g³osy, ¿e urz¹dzenia te w okreœlonych okolicznoœciach
mog¹ stanowiæ zagro¿enie dla bezpieczeñstwa ruchu drogowego. Wielkoformatowe ekrany diodowe s¹
szczególnie uci¹¿liwe w godzinach wieczornych i nocnych, kiedy emitowane przez nie œwiat³o, z uwagi
na jego znaczne natê¿enie, mo¿e oœlepiaæ kierowców. W efekcie mog¹ oni nie zauwa¿yæ sygnalizacji
œwietlnej, znaków drogowych lub innych uczestników ruchu i spowodowaæ wypadek.

Wydaje siê, ¿e istota opisanego problemu sprowadza siê do braku odpowiednich uregulowañ praw-
nych, które odnosi³yby siê w sposób bezpoœredni do warunków, jakie winien spe³niæ inwestor w przy-
padku zamiaru umieszczenia tego typu urz¹dzeñ w obszarze pasa drogowego lub w jego bezpoœrednim
s¹siedztwie. Nale¿y wskazaæ tak¿e na brak skutecznych rozwi¹zañ prawnych, które pozwoli³yby kontro-
lowaæ, czy ekrany te u¿ytkowane s¹ w sposób w³aœciwy, to znaczy, czy natê¿enie emitowanego przez nie
œwiat³a nie jest zbyt wysokie w stosunku do warunków zewnêtrznych i wymagañ podyktowanych wzglê-
dami bezpieczeñstwa ruchu drogowego.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o rozwa¿enie podjêcia dzia³añ niezbêdnych do
przyjêcia stosownych przepisów w opisanym zakresie.

Z wyrazami szacunku
Ryszard Knosala




